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Bílá kniha není Bible – je to brána k diskusi
„Bílá kniha není Bible – je to brána k diskusi“
Na půdě Filozofické fakulty UK proběhla debata na téma „Bílá kniha – reforma terciárního vzdělávání“. Ministr školství,
mládeže a tělovýchovy Ondřej Liška debatoval se zástupci akademické obce o připravované reformě terciárního
vzdělávání. Moderátorem a zároveň hostitelem celé akce byl děkan FF UK PhDr. Michal Stehlík, PhD.
Ministr Liška uvedl, že chápe toto setkání jako hodně symbolické, protože kde jinde, než na akademické půdě by se tento
problém měl řešit. Vždyť právě univerzita je chápána veřejností jako ochránkyně akademických práv a svobod.  Ministr
se vyjádřil i k názorům, které v Bílé knize a připravované reformě vidí veliké nebezpečí pro zachování akademické
svobody, tak jak ji známe dnes.
Při debatě zástupci ministerstva několikrát vyzdvihli, že Bílá kniha je „živý organismus“ a jakýsi prostředek k vedení
diskuse. V minulosti totiž podle ministra školství chyběl diskusím nějaký rámec, který by jasně určil, která témata je
nutné projednat. „Bílá kniha není Bible – je to brána k diskusi o budoucí právní úpravě zákona o terciárním vzdělávání“,
řekl Liška.
Po ministrovi Liškovi vystoupil Petr Matějů, vedoucí skupiny, která má za úkol vypracovat plán budoucí reformy.
Posluchačům představil americký model vzdělávání, na kterém demonstroval záměry ministerstva. Na negativní reakci
publika reagoval slovy: „Cesta, kterou ukazuje Bílá kniha nevede k ohrožení akademických svobod, ale k jejich naplnění.“
V následné debatě, která se vedla v lehce polemickém tónu, zazněly z pléna dotazy ohledně vstupu soukromého sektoru
do školství a jeho podstatného vlivu na něj. Podle navrhovaného modelu by totiž měly soukromé prostředky pomoci tam,
kde se státních nedostává. Jak bude tento záměr realizován v praxi však ukáže až čas. Otázka ohledně financování
jednotlivých oborů podle jejich úspěšnosti a výkonnosti nebyla uspokojivě zodpovězena, i když zazněla v podstatné
většině dotazů.
Ministr Liška na konci označil proběhlou debatu za věcnou. Přesto zatím na obou stranách nepanuje přílišná důvěra,
jak to pregnantně vyjádřil ve svém závěrečném slovu děkan FF UK Stehlík.


